
ObnOva dělOstřeleckéhO

Přejeme všem našim milým čtenářům krásné
a pohodové vánoční svátky

a v novém roce mnoho zdraví a úspěchů.

Redakce Horského kurýra

Foto: Charlotte Trejtnarová



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text usnesení rady 
města je uveden na interneto-
vých stránkách města www.
rokytnicevoh.cz nebo k na-
hlédnutí na Městském úřadu 
v Rokytnici v O.h.

Informace z jednání Rady města Rokytnice v Orlických
horách konaného dne 21.10.2019 – Zkrácený výpis

l Dodatek k pojistné smlouvě
Radě města byl k projednání předložen návrh dodatku pojistné 
smlouvy uzavřené s Generali pojišťovnou a.s. Dodatek reaguje 
na aktuální počet obyvatel města a zároveň na navýšení pojistné 
částky u věcí zvláštní a umělecké hodnoty.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje dodatek č. 16 k pojistné 
smlouvě č. 1516287040 uzavřený s Generali Pojišťovnou a.s., Běle-
hradská 132, 120 84 Praha 2.

l Smlouva o právu k provedení stavby a Smlouva o budoucí 
smlouvě o zřízení služebnosti
Česká telekomunikační infrastruktura a.s. požádala o uzavření 
Smlouvy o právu provést stavbu a Smlouvy o budoucí smlouvě o zří-
zení služebnosti v rámci plánované stavby s názvem „16010-053560 
- Rokytnice v O.h., (RK), FrostFood, překl., VPIC“ - překládka te-
lekomunikační sítě. Realizace stavby je plánována na pozemcích  
p.č. 1090/1, 1098 a 1102 v k.ú. Rokytnice v O.h., které jsou ve vlast-
nictví města.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření Smlouvy o prá-
vu k provedení stavby a Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení slu-
žebnosti s Českou telekomunikační infrastrukturou a.s., Olšanská 
2681/6, 130 00 Praha 3.

l Výběrové řízení na projektovou dokumentaci - revitalizace 
MěÚ
Radě města byly předloženy podklady pro vypsání výběrového říze-
ní na akci „Projektová dokumentace pro stavební povolení a pro pro-
vedení stavby: „Revitalizace Městského úřadu v Rokytnici v O.h.“. 
Jedná se o veřejnou zakázku malého rozsahu, zadávanou mimo re-
žim zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje vypsání výběrového řízení 
na akci „Projektová dokumentace pro stavební povolení a pro pro-
vedení stavby: Revitalizace Městského úřadu v Rokytnici v O.h.“.

l Dodatek dohody podílových spoluvlastníků o užívání společ-
né věci
Dne 13.03.2013 byla mezi Městem Rokytnice v O.h., Českou spoři-
telnou a.s., Českou pojišťovnou a.s., a Policií ČR uzavřena Dohoda 
podílových spoluvlastníků o užívání společné věci (budova čp. 4). 
Dne 15.11.2014 byl uzavřen dodatek, z důvodu, kdy podíl České 
pojišťovny a.s., nabyl pan Nhan Van Hien. Později podíl České spo-
řitelny a.s. nabylo Město Rokytnice v O.h. Proto bylo nutno vypra-

covat nový dodatek tak, aby účtované náklady za správu budovy od-
povídaly skutečnému stavu. Návrh dodatku je nyní radě předkládán 
k projednání.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření dodatku č. 2 Do-
hody podílových spoluvlastníků o užívání společné věci z 13.03.2013 
ve znění dodatku č. 1 z 05.11.2014 podle přílohy zápisu.

l Smlouva o zpětném odběru použitého rostlinného oleje
Město Rokytnice v O.h. má v současné době uzavřenou smlouvu o po-
skytnutí služeb týkající se zpětného odběru použitého rostlinného oleje 
se společností Černohlávek OIL – Libor Černohlávek. Tato společnost 
v současné době požaduje tuto službu zpoplatnit, jako důvod uvádí 
zvýšený výskyt ostatních druhů odpadů v jejich sběrných nádobách. 
Jedná se sběr olejů z domácností. Bylo navrženo tuto smlouvu vypo-
vědět a uzavřít smlouvu novou, a to se společností MAKROILS, která 
za sběr oleje bude městu naopak platit.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje ukončit výpovědí smlouvu 
o poskytnutí služeb uzavřenou dne 23.01.2018 se společností Libor 
Černohlávek, IČ 165 39 184, se sídlem Jakub 38, 285 33 Církvice.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavřít rámcovou kup-
ní smlouvu se společností Marek Křesťan - MAKROILS CZ, IČ: 
026 33 485, se sídlem Čajkovského 910/5, Nový Hradec Králové, 
500 09 Hradec Králové.

l Kontejnerová stání
Pan starosta seznámil radní s nabídkou společnosti ELEKTROIN 
spol. s r.o. na kontejnerová stání. Jedná se o moduly vyrobené z ko-
vového rámu a dřevěných výplní.
Rada města Rokytnice v O.h. ukládá starostovi vytipovat ve spo-
lupráci s odborem výstavby a životního prostředí vhodná místa 
na území města pro umístění předmětných kontejnerových stání.

l Dodatky k příkazním smlouvám - Profesionálové, a.s.
Radě města byly předloženy dodatky k příkazním smlouvám uzavře-
ným se společností Profesionálové, a.s. Předmětem dodatků je opa-
kované podání žádosti o dotaci z dotačního programu MMR na akce 
„Rekonstrukce místní obslužné komunikace u zdravotního střediska 
Sídliště 1. máje v Rokytnici v O.h.“ a „Rekonstrukce místní obsluž-
né komunikace u zdravotního střediska Sídliště 1. máje v Rokytnici 
v O.h. - parkovací stání“.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření dodatku č. 
PS 1969015343 k příkazní smlouvě č. PS 1839015310 ze dne 
07.12.2018 a dodatku č. PS 1974015344 k příkazní smlouvě č. PS 
1974015103 ze dne 05.03.2019 se společností Profesionálové, a.s., 
IČ: 28806123, se sídlem Haškova 1714/3, 500 02 Hradec Králové.
Rada města Rokytnice v O.h. ukládá starostovi zajistit kontrolu 
souladu s aktuálním indexem cen stavebních prací.
l Navýšení počtu pracovníků - VPP
Město Rokytnice v O.h. vytvoří v rámci veřejně prospěšných prací 
1 pracovní místo - uklízeč veřejných prostranství a objektů města 
na dobu od 01.11.2019 do 31.10.2020.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje navýšení počtu pracovní-
ků o jednoho, zařazeného do městského úřadu, který bude vykonávat 
veřejně prospěšné práce na období od 01.11.2019 do 31.10.2020.



Informace z jednání Rady města Rokytnice v Orlických
horách konaného dne 04.11.2019 – Zkrácený výpis

l Žádost pořadatelů 1. Sportovního plesu
Zástupci zájmových sdružení 1. FC Rokytnice v O.h. a TC Rokyt-
nice v O.h. sdělili radě města, že hodlají dne 31.01.2020 uspořádat 
1. Sportovní ples v Klubu Družba. Požádali radu města o poskytnutí 
záštity města nad touto akcí. Zároveň požádali o poskytnutí podpory, 
zejména co se týče nákladů plesu - nájemné v Klubu Družba, topení, 
elektrická energie a voda.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí žádost 
pořadatelů 1. Sportovního plesu o podporu konání plesu s tím, že 
o věci bude rozhodnuto po konkretizaci požadavků poté, co pořa-
datelé byli informováni o výši obvyklých nákladů obdobných akcí.

l Žádost o využití výtěžku soutěže o ceny 13. plesu města pro 
Pečovatelskou službu Rokytnice v O.h., nový leták PS
Vedoucí Pečovatelské služby Rokytnice v O.h. požádala radu města, 
aby se finanční výtěžek soutěže o ceny městského plesu v roce 2020 
použil na zakoupení kompenzační pomůcky pro Pečovatelskou služ-
bu Rokytnice v O.h. - schodolez. Nákupem tohoto transportního za-
řízení by se nejen ulehčilo pečovatelkám, ale především uživatelům 
služby. Vedoucí pečovatelské služby zároveň radu informovala o vy-
hotovení nového letáčku pečovatelské služby, neboť ten současný 
neobsahoval správné údaje. Vytištění letáku nabídlo zdarma Sdruže-
ní SPLAV v rámci projektu „Spolu-pracujeme, spolu se SPLAVem“, 
který je spolufinancován Evropským sociálním fondem a státním 
rozpočtem ČR prostřednictvím Operačního programu Zaměstnanost.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje využití výtěžku soutěže 
o ceny městského plesu v roce 2020 na zakoupení kompenzační po-
můcky pro Pečovatelskou službu Rokytnice v O.h. - schodolez.
Rada města Rokytnice v O.h. bere na vědomí informaci o vyhotove-
ní nového letáku Pečovatelské služby Rokytnice v O.h. na základě 
nabídky Sdružení SPLAV.

l Žádost o vyhrazené místo pro parkování
Pan ***, člen místní jednotky sboru dobrovolných hasičů požádal 
o vyhrazení parkovacího stání pro sebe a pro pana ***, dalšího člena 
jednotky. Žádá o vyhrazení parkovacího stání v místě, kde budou 
mít jistotu včasného výjezdu od svého bydliště do hasičské zbroj-
nice při vyhlášení poplachu, především v zimním období v nočních 
hodinách, kdy není možné zajistit včas zimní údržbu místní komu-
nikace. V současné době jsou nuceni parkovat pod kopcem, odkud 
je v zimním období výjezd problematický, zejména pokud je námra-
za. K záležitosti se vyjádřil i velitel místní jednotky, který žádost 
o vyhrazené stání podpořil. Uvedl, že v době vyhlášení poplachu, je 
zpožděný příjezd několika členů jednotky neakceptovatelný. Bylo 
vytipováno několik míst, kde by bylo možné vyhrazené stání zřídit.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje zřízení 1 vyhrazeného 
parkovacího místa na pozemku p.č. 718/5 v k.ú. Rokytnice v O.h., 
ve prospěch SDH Rokytnice v O.h..
 
l Nabídka prodeje nepotřebného hasičského zařízení
Město Rokytnice v O.h. je vlastníkem hydraulického vyprošťova-
cího zařízení Narimex (hydraulické nůžky, hydraulický rozpínák, 
navíjecí bubny na hadice, ruční pumpa, 2x hadice 15 m, řetězové 
úvazky, motorová jednotka). Toto zařízení bylo využíváno Sborem 
dobrovolných hasičů Rokytnice v O.h. a v současné době je již ne-
potřebné.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje zveřejnění nabídky prode-

ZMĚNY V PROVOZU ORDINACE 
PRAKTICKÉHO LÉKAŘE

V ROKYTNICI
PROSINEC 2019

23.12. A 27.12.2019 ZAVřENO
– ZáSTUP BUDE UPřESNěN

LEDEN 2020
02.01. A 03.01.2020 ZAVřENO
– ZáSTUP BUDE UPřESNěN

Sledujte, prosím, vývěsky a www stránky (www.rokmed.
cz) – v měsíci prosinci a na počátku ledna 2020 může 
být provoz v určité dny omezen z důvodu zajištění perso-
nálních změn na pozici sestry, tak abychom zlepšili naše 
služby pro Vás, naše pacienty. 

Děkujeme za pochopení. MUDr. Vošvrda

je hydraulického vyprošťovacího zařízení Narimex:
32. hydraulické nůžky,
33. hydraulický rozpínák,
34. navíjecí bubny na hadice,
35. ruční pumpa
36. 2x hadice 15 m
37. řetězové úvazky,
38. motorová jednotka,
kdy toto zařízení bude prodáno zájemci s nejvyšší nabídkou kupní 
ceny. Minimální kupní cena je stanovena v částce 28.000 Kč.

Klidnou adventní dobu, příjemné
vánoční svátky a pohodový rok 2020 
přeje čtenářům a občanům Rokytnice 

Petr Hudousek, starosta
a Rada města Rokytnice v O.h.

Rada města Rokytnice v Orlických horách schválila uzavření 
Městského úřadu v Rokytnici v Orlických horách pro veřejnost 
v době vánočních svátků, a to ve dnech 23.12., 27.12., 30.12. 
a 31.12.2019. Ve dnech 02.01. a 03.01.2020 bude zpřístupněn pou-
ze úsek podatelny a Czech POINT.

Uzavření Městského úřadu o Vánocích

Přejeme klidné prožití adventu
a vánočních svátků, úspěšný vstup

do roku 2020 a především pevné zdraví.

Kolektiv ordinace



vítání občánků Rokytnice v O.h.
 Na Městském úřadě v Rokytnici v O.h. přivítali v sobotu 23. listopadu 2019 nové občán-
ky města. Přejeme dětem i jejich rodinách hodně štěstí, zdraví a spokojený život.

Foto: L. Kánský

q Miminka zleva: Jonáš Trenz, Dominik Tkáč, Jan Pyszko, Mia Mazurkiewiczová.

q Občánci zleva: Jan Fremuth, Tomáš Bittner

Trafika
Petr Kunc
NABÍZÍ:

Vánoční pohledy, 
přání, řetězy, 

třásně, prskavky, 
ubrousky, papíry, 

dekorace, výzdobu, 
diáře a kalendáře 

2020.

Všem svým
zákazníkům

přejeme do nového 
roku hodně zdraví, 

štěstí, lásky 
a pohody.

Jitka a Petr Kuncovi

 Plesová sezóna v Ro-
kytnici bude bohatší 
o Sportovní ples, který 
připravují společně čle-
nové fotbalového a teni-
sového klubu.

 Uspořádání každé-
ho takového plesu sto-
jí spoustu práce a úsilí, 
a proto doufáme, že od-
měnou pro všechny po-
řádající organizace bude 
velká účast a podpora.

10.1. Myslivecký ples
31.1. Sportovní ples
21.2. Městský ples

Plesy
v Rokytnici



Advent a Vánoce 
v Rokytnici 

 
 

 

6. 12. VELKÁ MIKULÁŠSKÁ 
- od 17.30 hod. na náměstí 
- čertovská show, andělská jízda, mikulášská nadílka, 

rozsvícení vánočního stromu 
 

7. 12. VÁNOČNÍ JARMARK  
- od 13 do 17 h. u muzea Sýpka - vánoční řemeslný   

jarmark, vystoupení Sboru z hor,  Sborečku, dětí  
z MŠ, vánoční zvyky a dílničky pro děti, divadélko 
Muzejní kufr v Sýpce, občerstvení aj.  

 

11. 12. ČESKO ZPÍVÁ KOLEDY                            
                 A ADVENTNÍ KONCERT  

-  od 18.00 hod. zpívání vánočních koled a koncert  
Sboru z hor v atriu ZŠ 

 
17. 12. ŽIVÝ BETLÉM U MŠ 

- od 16 hod. Živý betlém v podání dětí z MŠ 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
19. 12. VÁNOČNÍ BESÍDKA ZŠ ROKYTNICE 

- od 17 hod. v aule ZŠ 
 

24. 12. ROZDÁVÁNÍ BETLÉMSKÉHO SVĚTLA 
- kostel Všech Svatých na náměstí od 14 do 16 hod. 
- kaple sv. Anny od 16 hod. do večera 

 
30. 12. VÁNOČNÍ VARHANNÍ KONCERT 

- v 16 hod. v kostele Všech Svatých na náměstí,   
 
1. 1. 2020 NOVOROČNÍ VÝSTUP  

            NA FARSKÝ KOPEC 
- výstup na Farák s novoročním přípitkem  
- sraz ve 14.00 hod. u staré vodárny 

Rokytnický betlém
bohatší o další postavy

 Letos přibyly v rokytnickém betlémě další dvě postavy. Tento-
krát se jedná o zajíčka a statného hospodského s platem kořaliček.  

 Betlém, který vyrobili učitelé ze základní školy, je umístěn  
v podloubí hotelu Orličan a zdobí náměstí již osmým rokem.

ZS



Pro děti a mládež:
Banán - podivuhodná cesta z plantáže do koše

– pro nejmenší
Babiččiny pohádky na dobrou noc - krásná kniha 

od naší paní Ivy Novákové !!
Děsivé dějiny - Drsná doba kamenná

Tajemno kolem děvčátka z divočiny – Řeháčková, V.

Beletrie pro dospělé:
Liška Bystrouška – Těsnohlídek, R.

Hana - Mornštajnová, A.
Chatrč z kostí – Vaisová, P.

Dvojí hra – Kessler, L. – na válečné téma
Druhá naděje – Vernerová, P. – pro ženy

Nevinné lži – Hlavatá, D. – pro ženy
Skrytá láska – Cartlandová, B. – pro ženy

Poslední evangelium
– Vyroubal, J. – historický román

Štvanice – Perry, T. – napínavý román
Nebožtík Ondřej Horák

Naučná literatura:
Odposlechy – z let 1942 – 1945

Tragédie slavných

Knihovna
v Rokytnici v O. h.

/otevřeno každé úterý
a čtvrtek od 13 do 18 hodin/

Novinky na tento měsíc:

Burza knih a časopisů
KNIHY ZE SKŘÍNĚ

bude pokračovat 
i v měsíci lednu 2020 vždy v úterý

a ve čtvrtek od 13 do 17 hodin.

Římskokatolická farnost Rokytnice v O.h.
BOHOSLUŽBY V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ
Vánoční bohoslužby 2019 24.12. 25.12. 1.1.2020
Rokytnice Všech svatých 24:00 10:00 10:00
Pěčín Nar. sv. Jana Křtitele 22:00 8:30
říčky Nejsv. Trojice 8:30
Souvlastní
Panny Marie Královny

11:30 11:30

Kačerov sv. Kateřina 20:00

Velká mikulášská
a vánoční jarmark v Rokytnici

Uteklo to jako voda a je tu opět adventní čas. Mnozí se již do-
tazují na naše dvě akce, které se staly pro rokytnický advent ob-
líbenou tradicí.

Tak jen ve stručnosti prozradím, že Velká mikulášská se bude 
konat v pátek 6.12. (jistě už víte z plakátů), začátek bude v 17.25. 
Letošní téma? Staré české čertovské pohádky. A samozřejmě ne-
bude chybět čertovský rej na náměstí a všemi milovaná andělská 
koňská jízda. Přijde Mikuláš s anděly s nadílkou pro děti a roz-
svítí nám také náš vánoční strom. Jako každý rok jsme některé 
věci trochu vylepšili. Ale to ponechám jako překvapení.

Hned druhý den, tedy v sobotu 7.12. od 13 hodin, bude u mu-
zea Sýpka vánoční jarmark. Připravujeme pro vás 25 řemesl-
nických stánků, vánoční dílničky pro děti, české vánoční zvyky, 
divadélko Muzejní kufr, malování na obličej. Nebude chybět ani 
bohaté občerstvení, včetně svařáků, punčů, rybích hranolek, pe-
čených kaštanů, trdelníku, pečené klobásy, atd.

Hrát a zpívat bude samozřejmě náš Sbor z hor, Sboreček a an-
dělíčci z MŠ. Můžete si zakoupit i smrček z našich lesů a přive-
zeme i dva kluky kapříky pro radost dětí i dospěláků.

Za tým pořadatelů vj

Opravy kostela
na Vrchní Orlici pokračují

V kostele sv. Jana Nepomuckého na Vrchní Orlici se usilovně 
pracuje. V současné době došlo k osazení osmi nových oken. Nová 
okna včetně zasklení dodali sponzoři ze Zábřehu na Moravě. Nyní 
firma MM Hallinto z Náchoda provádí zednické úpravy okenních 
otvorů, včetně těch oken, která jsme nedávno osadili svépomo-
cí. Současně opravují padající římsu v průčelí, dokončení těchto 
prací je plánováno do konce letošního roku. V roce 2020 budou 
práce pokračovat, a to na odvodnění stavby, zajištění statiky, 
výrobě a osazení okenic ve věži. Během těchto prací bude kos-
tel nepřístupný kromě akce Mezi horama první týden v červenci. 
V posledních letech si mladí lidé oblíbili tento kostel k svatebním 
obřadům. Z důvodu stavebních úprav uvnitř kostela se dočasně 
kostel ke svatbám propůjčovat nebude. 

   Opravy zajišťuje Obec Bartošovice, financovány jsou z pe-
něz dárců. Obec Bartošovice vyhlásila na tento účel veřej-
nou sbírku, která byla úředně schválena. Číslo účtu pro tuto 
sbírku je 5647189329/0800. Dříve zveřejňované číslo účtu 
1240088309/0800 s variabilním symbolem 5555 je také platné. 
Informace na www.bartosovice.eu.     Text a foto: Petr Zámečník



Zlatý kříž pro Pavla Pelanta
 Pan Pelant z Rokytnice byl Českým červeným křížem oceněn 
ZLATÝM KřÍŽEM za dárcovství krve, konkrétně za 160 odběrů.
Pan Pelant má doma již celou sbírku ocenění, počínaje medailemi 
Prof. MUDr. Jana Janského, konče právě zmíněným Zlatým kří-
žem 1. třídy. Na otázku, zda bude nadále jezdit darovat krev, odpo-
věděl, že určitě ano. Možná se dočteme za pár let v Horském ku-
rýru, že získal to nejvyšší ocenění a tou je Plaketa za 250 odběrů.
 Podle statistik v posledních letech nestačí počet nových dárců 
krve vyrovnat jejich úbytek daný věkem a nemocemi. O to více si 
vážím lidí, jako je právě pan Pelant a spousta dalších dárců z Ro-
kytnice.            ZS

q Pavel Pelant oceněný Zlatým křížem za dárcovství krve

q Sbírka medailí a křížů udělených Pavlu Pelantovi

POděkOvÁnÍ

TJ SOKOL PěČÍN z.s. děkuje
JUDr. MIROSLAVU ANTLOVI za finanční 

podporu Dětského dne v Pěčíně a přeje všechno 
nejlepší a pevné zdraví v novém roce.

Oblíbenost hub u Slovanů způsobila, že se houby konzumují 
ve formě jídel, v nichž tvoří houby hlavní složku, a nejsou tedy 
jen přísadami nebo přílohami. Bylo dokonce vydáno množství ku-
chařských knih ... (1. tajenka) na houbová jídla. Příslušníci většiny 
ostatních národů konzumují jen pěstované houby (hlavně žampio-
ny) nebo používají houby pouze jako ... (2. tajenka) do  některých 
pokrmů. Jsou to například ... (3. tajenka) v italské a francouzské 
kuchyni.

HOUBY JÍST ČI NEJÍST?
7. DÍL

ZÁMĚNKA

Býv. něm. měna, karnevalová rekvizita
Pojítko, portugalské město
Švestka, snížení cen
Skrojek, tlapka
Máz, zbožná úcta
Slabé vodiče, středověký potulný lupič
Inkoustová skvrna, Kateřina (dom.)
Kusy nábytku, slohy

PŘESMYČKOVÁ VÝPUSTKA

Středočeské město, italská šlechtična
Slavnost, část lid. těla
Sladkovodní rybka, Emílie (dom.)
Sekaný, úmrtí
Choť, pranice
Velká množství, středomořský keř

Stanislav Lank
znění tajenek

na str. 19



Se slečnou Monikou Novotnou, která si v 1. patře Domu  
služeb na rokytnickém náměstí zřídila kosmetický „salo-
nek“ (mimochodem velmi hezky a útulně zařízený), kam 
si mohou dámy (i pánové) zajít na zkrášlovací příjemnou 
chvilku, což je v dnešní náročné době celkem fajn.

Asi bych náš rozhovor začala tím, že se zeptám, jaké služby 
vlastně nabízíte?
 Nabízím kosmetické ošetření pleti, např. čištění pleti ultra-
zvukovou špachtlí, peeling, různé masky, masáž obličeje a de-
koltu, barvení obočí a řas, depilace.., ale také péči pro ruce 
a nehty, jako manikúru, gellak, parafíový zábal..
   
Jak jste se k této profesi dostala? Byly to Vaše představy už 
od dětství, že budete dělat lidi krásnějšími? 
 Vždy mě zajímala témata, týkající se kosmetiky. Jsem ráda, 
že jsem si zvolila školu, která mě bavila a zaujala. Myslím si, 
že by si každá žena zasloužila v dnešní uspěchané době trochu 
péče, odpočinku a relaxu. A to bych právě ráda svým klientkám 
nabízela.

A jakou školu jste musela absolvovat?
 Absolvovala jsem čtyřletý obor - kosmetické služby, zakon-
čený maturitní zkouškou v Lanškrouně.

Provozujete zhruba dva měsíce. Je v Rokytnici zájem o tyto 
služby? Máte vytvořenu již nějakou stálejší klientelu? Nebo 
to spíše chodí lidé jen zkusit?
 Myslím si, že v Rokytnici kosmetika mnohým chyběla. Za-
tím můžu říci, že většina klientek se rovnou ráda objednává 
i na další ošetření, čehož si moc vážím a věřím, že se ženy 
naučí najít si chvilku pro sebe a dopřejí si profesionální péči.

S jakou značkou pracujete?
 Pracuji s českou dermokosmetikou SynCare. Zákaznice mají 
také možnost si u mě tuto profesionální kosmetiku objednat 
a určitě jim ráda poradím s výběrem vhodných produktů pro 
dané potřeby pleti. Také si u mě v saloně může kdokoliv zakou-
pit dárkový poukaz a potěšit tak třeba své blízké milým dárkem 
na Vánoce.
   
Jakým způsobem se můžou Vaši budoucí zákazníci objed-
nat? Budete pracovat ve všechny pracovní dny v týdnu?

Náš rozhovor

 Zákaznice se mohou objednat telefonicky na čísle: 
608 497 661 nebo napsat email: kosmetika.rokytnice@cent-
rum.cz nebo je možné napsat zprávu přes facebook: Kosmetika 
- Monika Novotná.
 Otevřeno mám dle objednání. Pracuji od pondělí do pátku. 
  
Kosmetičky, kadeřnice a pedikérky bývají často určitou 
„vrbou“ pro klientky. Posloucháte ráda příběhy lidí nebo 
raději při práci mlčíte?
 V této profesi je důležitý individuální přístup. To je různé. 
Když si chce klientka odpočinout a jen tak relaxovat, respektuji 
to. Pokud si chce třeba zase povídat, určitě ji ráda vyslechnu 
a popovídám si. Ženám ráda poradím v oblasti kosmetiky nebo 
při výběru vhodného kosmetického přípravku či péči o pleť.
 Těším se na Vaši návštěvu v mém saloně! 

Za příjemný rozhovor děkuje vj

NOVÉ SUVENÝRY
Informační středisko v Rokytnici nabízí drobné dárky a suvenýry 
s motivem města, jako například hrníčky, zvonečky, pravítka, pas-
telky, betlémky, svíčkovníky, medovinu atd. Nově je také v prodeji 
pro sběratele turistický štítek na hůl ve dvou provedeních se zna-
kem města a s obrázkem náměstí.

ZS



v Pěčíně se staví nový sál
 Původní sál v Pěčíně U Rykrů byl postaven v roce 1925. V září 
roku 1960 přešel sál do vlastnictví místního národního výboru, 
v únoru 1961 se dle notářského zápisu převádí do užívání Tělový-
chovné jednoty Sokol v Pěčíně. V květnu 1991 byl sál vrácen bra-
trům Rykrovým. Dalšími majiteli se stali synovci Františka Rykra 
Josef a Milan Rykrovi. V dubnu 2012 kupuje sál s hospodou obec 
Pěčín. Sál vyžadoval opravy. Návrh opravy stávajícího sálu u Rykrů 
byl zpracován statikem a projektantem a vyčísleny částky na opra-
vy.

 O stavbě nového víceúčelového sálu rozhodli občané obce na zá-
kladě ankety. Každá rodina dostala do domu anketní lístek, na kte-
rém byly  možnosti - oprava stávajícího sálu, vybudování nového 
sálu, vybudování nového sálu jako přístavbu k budově obecního 
úřadu nebo návrh jiného řešení v případě nevyhovujících možností. 
Bylo odesláno 390 lístků, vrátilo se 252 lístků. Ankety se zúčastnilo 
65% všech občanů obce. Z toho pro opravu stávajícího sálu bylo 
17% občanů, pro výstavbu nového sálu 17%, pro přístavbu sálu 
k čp. 207 a 268 bylo 64% občanů a jiný názor mělo 2% občanů. 
Tyto názory byly třeba: nedělat nic, není nutné, nekupovat ani nesta-
vět. Po zhodnocení ankety a obdrženého předpokládaného rozpočtu 
na rekonstrukci stávajícího stavu bylo zastupitelstvem rozhodnuto 
v rámci zpracovaného projektu rekonstrukce budovy OÚ a nebyto-
vých prostor vyhotovit současně projektovou dokumentaci na pří-
stavbu sálu k čp. 207 a 268. V roce 2012 proběhla rekonstrukce 
budovy OÚ a nebytových prostor. Na výstavbu víceúčelového sálu 
ale nebyl dostatek finančních prostředků nebo vhodný dotační titul, 
ale v plánu akcí výstavba víceúčelového sálu stále byla. 
 Po volbách do zastupitelstva obce v roce 2018 bylo rozhodnuto 
projekt obnovit, obnovit stavební povolení na přístavbu víceúčelo-
vého sálu a zahájit výběrové řízení na zhotovitele díla. Výběrové 
řízení zajišťovala společnost DABONA s.r.o. Rychnov nad Kněž-
nou spolu s obcí Pěčín. Plánované započetí stavby bylo 1. září 2019, 
ale z důvodu připomínek k projektové dokumentaci, položkové-
mu rozpočtu  a lhůtám u výběrového řízení byla stavba započata 
až 25.10.2019. Zhotovitelem se na základě výběrového řízení stala 
společnost STYLBAU s.r.o. Hradec Králové. Doba výstavby by 
v případě dodržování všech podmínek měla být 9 měsíců od předání 
staveniště. Předpokládaná hodnota díla je 14 mil. Kč (bez DPH). 
 Sál bude sloužit veřejnosti a místním spolkům k pořádání kultur-
ních, společenských a sportovních akcí, poněvadž v obci Pěčín jsou 
spolky a organizace, které se zájmem tyto akce pořádají. Bude zde 
možnost hrát i divadlo. To mělo v Pěčíně historii a při jeho pořádání 
je vždy hojná účast. Další využití je možné pro mateřskou a základ-
ní školu, cvičení žen, besedy apod.
 Součástí stavby je překládka vodního toku a vybudování jímky 
na splaškové vody.
 Projekt na přístavbu víceúčelového sálu vyhotovil projektant 
Ing. Jiří Hejzlar – B+H projekt z Chocně. V projektu je přístavba 
popsána takto: Objekt přístavby byl navržen tak, že je komunikačně 
propojen se stávajícími objekty, tedy průchodem z chodby obecního 
úřadu i z restaurace. Zároveň však může být provozován samostat-
ně, kdy bude mít vlastní vstup. Objekt přístavby bude obdélníko-
vého půdorysu o rozměrech 24,7 x 16,9 metrů, zastavěná plocha je 
430,9 m2. Objekt se skládá ze dvou částí, a to části dvoupodlažní 
s víceúčelovým sálem, jevištěm, šatnou, sprchami, malým sálem 
a galerií v 2 NP. Část přístavby, ve které bude vstup, vestibul a nové 
hygienické zařízení, byla záměrně ponechána jako jednopodlažní, 
a to z důvodu optického oddělení stávajícího objektu od dvoupod-
lažní části objektu nové přístavby. 

Miroslav Petr, starosta obce
q Rekonstrukce budovy obecního úřadu – podzim roku 2012. 

Foto: M. Petr



 Možná, že jste v listopa-
dovém čísle Horského kurýra 
marně hledali materiály připo-
mínající výročí 30 let od Sa-
metové revoluce. Bylo to naším 
záměrem, protože událostí ze 
17. listopadu byla plná média 
a informace, fotky a vzpomínky 
se na nás hrnuly ze všech stran.
 A protože jsme zde v Rokyt-
nici tuto dobu prožívali celkem 
intenzivně, rozhodli jsme se, 
že připomínku na tehdejší udá-
losti, konkrétně v Rokytnici, 
zhmotníme do vzpomínkového 
večera, zde jste si mohli na vý-
stavě materiálů z té doby přečíst 
průběh listopadu 1989 v Rokytnici den po dni z pera pana učitele 
Bureše (tehdejšího kronikáře), autentickou vzpomínku tehdej-
ší místní studentky VŠ v Praze, fotografie, výtisky rokytnického 
mládežnického časopisu MLOK, transparenty z doby odsunu so-
větské posádky a spoustu dalších materiálů. Pozvali jsme také ně-
které osobnosti, jež v této době hýbaly událostmi v našem městě.
 Promítaly se rovněž fotografie staré Rokytnice a okolí, k posle-
chu hrála skupina K-Band písničky z oné doby. Moc pěkné slovo 
měl pan starosta Petr Hudousek a závěr večera patřil představení 
„Živé obrázky se zpěvy z dějin udatného národa našeho“, které by 
mohlo nést známku „Made in Rokytnice“. Protože byla napsána, 
zrežírována, odehrána a odzpívána dvaceti rokytnickými obyvate-
li. A myslím, že dle pozitivních reakcí diváků (které mimochodem 
trvají dodnes), byla hra velice úspěšná. Lidé se smáli i plakali, 
uvědomili si svou lásku k vlasti. A to bylo naším cílem. 
 Tímto patří poděkování všem, kteří na tuto akci přišli a sdíleli ji 
s námi se vším všudy. Osobně, ne po sociální síti. Mám pocit, že 
výročí události, která posunula Čechy úplně novým směrem, jsme 
oslavili se vší úctou.

Za Městské informační a kulturní středisko vj
Foto: P. Skalická

Od návštěvníků výše zmíněného představení:
   „Vyřiďte všem, že jsme se velice pobavili a že jsme strašně hrdí 
na to, že tady v Rokytnici máme takovouhle partu lidí. Tohle jinde 
nemají. Jsme na vás pyšní.“

Za spokojené návštěvníky J. Divíšková

30. výročí Sametové revoluce
v Rokytnici v O.h.



Z akce věnované 30. výročí Sametové revoluce, 
která se konala 15. listopadu v základní škole, 

Vám přinášíme proslov pana starosty Petra Hudouska

Vážené dámy a pánové, milé děti,

sešli jsme se tu, abychom si připomenuli výročí 30 let od zno-
vunabyté svobody. 
 Po vzniku republiky v říjnu 1918 se naší předkové mohli 
radovat ze svobody československého národa pouhých 20 let. 
My si dnes připomínáme již 30 let, kterým předcházelo období 
okleštěné demokracie nebo přímo nesvobody, začínající brzy 
po přijetí Mnichovské dohody v roce 1938, pokračující druhou 
světovou válkou, po ní následujícím krátkým vydechnutím, 
nezadržitelně směřující k únoru 1948 a dále až do listopado-
vých událostí roku 1989. V této době jsme nesměli vzpomí-
nat na naše hrdiny minulého století - legionáře, vojenské letce 
v Anglii, kteří skončili v komunistických lágrech, umučeného 
kněze Josefa Toufara, popravenou Miladu Horákovou a další.
 Sešli jsme se zde, abychom slavili a užili si radost z toho, 
že žijeme ve svobodné zemi. Ale zároveň abychom dali na vě-
domí jasné „NE!“ všem těm, kteří si chtějí privatizovat tuhle 
zemi a s tím i důležité státní svátky. Mluvím především o těch, 
kteří zpochybňují tragédii roku 1968 o těch, kteří zpochybňují 
období komunistické totality, ale i o těch, kteří někdy nevě-
domky a někdy i vší silou otáčí kormidlem zpátky na východ 
a nekriticky nahlíží na pokusy o omezování naší demokracie.
 Často slyším: „Dnes nelze věřit ničemu, představovali jsme 
si to jinak!“. Někteří jsou naopak spokojeni, věří však silným 
slovům, jednoduchým řešením na všechny neduhy a nedostat-
ky. Demokraticky zvolené orgány považují za zbytečné žva-
nírny. Často nerozeznají, kdo to s nimi myslí upřímně a kdo si 
na upřímnost jen hraje! Vždyť přeci věci jsou tak jednoduché! 
Nikoliv, nejsou jednoduché! Nechť si každý před sprškou kriti-
ky na polistopadový vývoj položí otázku, co jsem já osobně pro 
novou, lepší republiku za těch 30 let učinil?
 Uvědomme si, prosím, že demokracii a právní stát je nut-
no permanentně a odvážně hájit a bránit tak, jak to činili naši 
předkové v listopadu 1939 i naši vrstevníci v listopadu 1989. 
Jakýkoliv posun současného režimu směrem k autoritářství, 
jakákoliv izolace naší země mimo evropské a transatlantické 
struktury by totiž byly ve výsledku proti bytostným zájmům 
našeho národa a znamenaly by nepochybně hospodářský, 
mravní ale i sociální úpadek a zcela jistě i postupnou demontáž 
dnešní svobody a občanských práv. 
 Milí spoluobčané, dovolte mi, abych poděkoval za velkou 
pomoc Městskému informačnímu a kulturnímu středisku, zá-
kladní škole, muzeu Orlických hor a především mnoha dob-
rovolníkům. Ti všichni se rozhodli pro oslavu dnešního dne 
přiložit nezištně ruku k dílu a pomohli tak s organizací tohoto 
podvečera.   
 Děkuji osobnostem Listopadu 1989 v Rokytnici, které před 
30 léty pomohli nastartovat novou etapu našeho demokratické-
ho vývoje a stáli tak u zrodu občanské obrody v našem horském 
městečku. 
 Děkuji Vám všem, kteří jste si dnes našli čas na připomenutí 
významných dnů sedmnáctého listopadu. Věřím, že stejně jako 
já vycházíte z jejich odkazu a jste hrdí i na hodnoty, které sym-
bolizují a které musíme společně neustále bránit.

 Děkuji Vám za pozornost a přeji Vám krásné a klidné 
dny nadcházející adventní doby!

PRODEJ POZEMKŮ
Obec Pěčín nabízí k prodeji pozemky 
o výměře 1 000 m2, určené k výstavbě 
rodinných domků v lokalitě za školou, 

číslo parcely 4658/3 a 4658/2 v k.ú.
Pěčín u Rychnova nad Kněžnou. 

Cena minimálně 530 Kč s DPH za 1m2.
 

  Pozemky budou zasíťované
– voda, kanalizace, el. energie NN,

veř. osvětlení.
   Nabídky zasílejte na adresu:

Obec Pěčín, Pěčín čp. 207, 517 57

Bartošovické dýňování
 Pod tímto názvem se již 
po několik let na podzim v are-
álu chráněných dílen Kopeček 
v Bartošovicích v Orlických 
horách schází přátelé a příz-
nivci Kopečku při zábavném 
odpoledni. Původní zvyk dla-
bání a zdobení dýní se rozšířil 
o soutěž ve vaření dýňové po-
lévky. Krásně výtvarné zpra-
cování dýní se konalo v sobotu  
9. listopadu a bylo jich nespo-
čet. K mnohým dětem, pro 
které  bylo zdobení určeno, se 
přidali i dospělí, takže u vcho-
du do domu vznikla nádherná 
svítící galerie. Mezitím adepti na cenu „Mistra kuchaře“ přinášeli 
své neméně umělecky vytvořené polévky. Čtyřčlenná porota, hod-
notící chutě polévek, byla v průběhu akce doslova odchytávána 
z řad soutěžně se neúčastnících. Polévky se sešly pouze čtyři, což 
je velká výzva pro účastníky na příští rok. Hodnocení polévek:  
1. místo Romana Bukáčková, 2. Petr Zámečník, 3. Dan Januš. 
Tito, ale i tvůrci dýní, byli odměněni inspirativními cenami (vařeč-
ky, zástěry, chňapky) s motivem dýní, vše vyrobeno a dekorováno 
na Kopečku. Navzdory pravému nefalšovanému listopadovému 
počasí se v plné pohodě sešlo slušné množství lidí a hlavně dětí. 
Pořádal spolek Magdalena v příjemném zázemí Kopečku.
 Tradice zdobení a rozsvěcení dýní je anglosaský lidový svátek, 
den před křesťanským svátkem Všech svatých. 
 Název Halloween je zkráceninou slov All Hallows‘ Eve, což 
v překladu je „Předvečer Všech svatých“. Vyřezávané dýně se 
nazývají Čarodějky, Duchové, Černé kočky, Oheň, Příšery, Sovy 
a jiné názvy. Barvy: oranžová a černá. Jiná verze vzniku tohoto 
svátku je, že pochází již z dob, kdy byli v Evropě Keltové. 
 Ze svého dětství v padesátých a šedesátých letech si pamatuji, 
že se tyto příšerky zhotovovaly z vydlabané krmné řepy. 
(Pozn. redakce: Tradici dlabání řepy obnovili pracovníci muzea 
Sýpka pod názvem Dušičky v Sýpce.)

Text a foto: Petr Zámečník



Venkovní
učebna - hlasování
 Ve čtvrtek 31. 10. 2019 
od 7.45 do 11.50 proběhlo 
v atriu školy hlasování o nejlep-
ší návrh venkovní učebny, která 
by mohla vzniknout na škol-
ní zahradě. Modely venkovní 
učebny vytvořili žáci 9. ročníku. 
Učebna bude bezbariérová, dopoledne využívána žáky školy, od-
poledne žáky školní družiny.
 Každý volič (žák, učitel, zaměstnanec školy) měl jeden hlaso-
vací žeton, který vhodil do hlasovací schránky toho modelu, kte-
rý považoval za nejvydařenější. Žákům I. stupně vydal(a) žetony 
třídní učitel(ka), žákům II. stupně výchovná poradkyně. Model 
číslo 21 s největším počtem 108 hlasů vyhrál. Nejúspěšnějším ře-
šitelem návrhu je Jiří Soběslav. Volební účast byla 90 %.

Blanka Koďousková

ZŠ Rokytnice

q Návrh Jiřího Soběslava na venkovní učebnu získal v hlaso-
vání nejvíce bodů.

Výzva Šablony II.
pro ZŠ Rokytnice v O.h.

 V letech 2017 a 2018 se naše základní škola účastnila projektu 
EU – Šablony pro ZŠ. V rámci projektu mohla škola využít více 
než 607 tisíc korun.
   V letošním roce jsme opět požádali o podobnou podporu v rám-
ci Výzvy Šablony II. Celková částka, kterou jsme obdrželi letos, 
přesáhla 1 milion korun. Díky projektu bude výrazně podpořena 
výuka prostřednictvím IT. Z poskytnutých finančních prostředků 
bude zakoupeno deset nových tabletů a deset notebooků, které by 
měly být využívány ve všech předmětech. Pedagogičtí pracovníci 
se budou ve dvouletém období vzdělávat dohromady ve více než 
čtyřiceti osmihodinových vzdělávacích akcích. K jejich profesní-
mu růstu přispějí vzájemná spolupráce, tandemová výuka, sdíle-
ní zkušeností s pedagogy z jiných škol i účast odborníků z praxe 
ve výuce.

 V projektu je místo i pro doučování dětí ohrožených školním 
neúspěchem. Na podporu čtenářských schopností budou ve školní 
knihovně pracovat Kluby čtenářské gramotnosti. Děti budou moci 
navštěvovat Kluby zábavné logiky a deskových her a Badatelský 
klub. Díky finanční podpoře může škola a školní družina také zor-
ganizovat několik projektových dnů ve škole i mimo školu.

Z. Dušek, ředitel ZŠ

ŠKOLNÍ KOLO SOUTĚŽE 
MLADÝ CHEMIK

Dne 5. 11. 2019 proběhlo v 9. třídě školní kolo soutěže Mladý 
chemik. Do 2. kola, které se bude konat na Střední průmyslo-
vé škole chemické v Pardubicích 10. 12. za účasti žáků z cel-
kem pěti krajů ČR (Pardubický, Královéhradecký, Středočeský, 
Liberecký a Kraj Vysočina), postoupila na 1. místě žákyně Julie 
Klimišinová, na 2. místě Daniel Koniček a 3. místo získal Petr 
Jurásek. Všem postupujícím gratulujeme a držíme palce do dal-
šího kola soutěže v Pardubicích.            M. Říhová

TECHNÉ 2019

V sobotu 9. listopadu 2019 jsme se zúčastnili soutěže zručnosti 
a technické tvořivosti Techné firmy Bühler CZ s.r.o. Žamberk. 
Soutěžili jsme v kategoriích mechanika, statika a elektronika, 
soutěžící byli rozděleni i podle věku.



Soutěžící místo kategorie třída Výrobek

Stanislav Kočtař 1. mechanika IV. větrná elektrárna

Marek Soběslav 2. statika VII. Zvonička

Josef Kaute a Luis Herman 2. mechanika VIII. Pastičkomobil

 Mezi dalšími oceněnými soutěžícími byli i žáci 8. ročníku Ště-
pán Toncr a Petr Macháň.  ZŠ Rokytnice, Blanka Koďousková

Výsledky rokytnických soutěžících v Techné

Dny jsou kratší a chladnější, 
rostliny odkvétají a ze stromů 
padá listí. Obilí sklizené a pole 
zoraná. Podzim dorazil v plné 
síle a barevnosti i k nám. Bar-
tošovická školka oživila pro-
story herny akváriem. Výlet 
do Exoty v Žamberku, kde si 
děti vybraly rybičky, o které 
teď denně pečují, byl jednou 
z prvních aktivit na začátek 
podzimu.

Pouštění draků aneb „Dra-
kiáda“ v naší školce probíhala 
celý týden. Díky krásnému po-
časí a mírnému větru se dětem podařilo aspoň na malou chvilku 
dostat draka do vzduchu. Za vytrvalé běhání, zamotanou šňůrku 
nebo za pomoc menším dětem nesměl chybět diplom a sladká 
odměna.

Dlabáním dýně jsme si zpestřili nehezké počasí, které nám  
přinesl dušičkový čas. Touto cestou bychom rádi poděkovali 
Lence Šlechtové z Bartošovic, která nám věnovala dýni vážící 
35 kg. Stala se krásnou dekorací venkovních prostor naší školky. 
Děkujeme!

Martin na bílém koni nám sice sníh nepřinesl, ale s koňmi byl 
spojen další výlet. Vydali jsme se opět pozdravit naši starou zná-
mou kobylku Dorotku. Jízda na bílém koni přinesla dětem záži-
tek a hned druhý den i sněhovou nadílku, i když ne na dlouhou 
dobu.

Podzim v naší školce byl opravdu pestrý, za zmínku stojí 
i další kreativní činnosti, které děti moc bavily. Takové pečení 
jablečného závinu nebo vaflí, výroba smaženého bramboráku, to 
dokáže rozzářit úsměvy dětí v takovém chmurném počasí jako je 
teď, zejména při závěrečné ochutnávce.

Děti a učitelky z MŠ Bartošovice

MŠ Bartošovice

Okresní sdružení ČUS Rychnov nad Kněžnou, z.s. ve spo-
lupráci s agenturou SPORT AKTION s.r.o. Chomutov, MěÚ 
Rychnov nad Kněžnou a pod záštitou předsedy ČUS Praha 
a starosty města Rychnova nad Kněžnou připravuje slavnostní 
vyhlášení ankety Nejúspěšnější sportovec roku 2019, které 
proběhne v pátek 31. ledna 2020 od 18 hodin v Pelclově diva-
dle v Rychnově nad Kněžnou.

Oceněno bude: 5 jednotlivců v žákovské v kategorii, 5 jed-
notlivců v kategorii dorostenci - junioři, 5 jednotlivců v kate-
gorii dospělí, 3 nejúspěšnější sportovci z řad veteránů (nad 40 
let), 3 kolektivy mládeže a 3 kolektivy dospělých, 5 trenérů, 
cvičitelů a funkcionářů TJ/SK, pořadatelé významné sportovní 
akce a předána bude i cena FAIR PLAY.

Podmínkou pro zařazení navržených do nominací na nejú-
spěšnější sportovce/kolektivy roku 2019 jsou:
l výrazné úspěchy jednotlivců/kolektivů minimálně na úrov-

ni krajských soutěží
l dále úspěchy na MČR, případně ME, MS, atd.

V případě trenérů, cvičitelů, funkcionářů TJ/SK jsou:
l dlouhodobá, úspěšná trenérská činnost s mládeží i dospě-

lými
l pozice osobního trenéra, trenéra kolektivů, který splnil kri-

teria pro ocenění jednotlivce nebo sportovního kolektivu
l dlouhodobá organizátorská funkcionářská práce na úrovni 

TJ/SK
Oceněn bude pořadatel významné sportovní akce určené pro 

registrované sportovce i nejširší veřejnost a starosta obce s nej-
větší podporou sportu.

Nejlepší sportovce, kolektivy a trenéry může navrhnout jaká-
koliv právnická či fyzická osoba sídlící na území okresu Rych-
nov nad Kněžnou, obce a města, TJ/SK, svazy/komise a další 
sportovní subjekty nesdružené v Okresním sdružení ČUS Rych-
nov nad Kněžnou, z.s. (Sokol, Auto klub ČR, atd.) s přihlédnu-
tím k těmto zásadám a to ve skupinách výše uvedených.

Návrhy podávané na adresu:  Okresní sdružení ČUS Rych-
nov nad Kněžnou, z.s., U Stadionu 1498, 516 01 Rychnov 
n.Kn. nebo e-mailem: cstvrychnov@seznam.cz  musí obsaho-
vat: jméno a příjmení sportovce, data narození, adresu bydliš-
tě, členství v TJ/SK na území okresu Rychnov nad Kněžnou, 
oddíl, ve kterém sportuje, sportovní úspěchy dosažené v roce 
2019, jméno navrhovatele.

Uzávěrka podání návrhů na OS ČUS Rychnov nad Kněžnou, 
z.s. je v pátek 3. ledna 2020.

Nejúspěšnější sportovec roku



Již po dvacáté sedmé jsme v Rokytnici zakončili jezdeckou se-
zónu Hubertovou jízdou. Myslím, že jsme v regionu jediní koňá-
ci, kteří takovouto řádku „Hubertů“ mají na svém kontě, a to bez 
jediné pauzy. Jeli jsme, i když „trakaře padaly“. Letos se sešlo 26 
dvojic a jeden parádní povoz od Svobodů z Pěčína.  

A protože nám přibylo za poslední dva roky hodně dětských čle-
nů, vrátili jsme se zpět k modelu Hubertových jízd ze začátků naší 
existence. Tedy, že jsme v odpoledních hodinách přidali soutěže 
pro začínající mladé jezdce. A právě proto budeme příští rok měnit 
i ustálený termín Hubertovky z října na 26. září, abychom měli déle 
světlo a možná i lepší počasí. I když to letošní počasí nemělo chybu.

Naše velké poděkování patří všem účastníkům, kteří letos při-
vezli dobře připravené koně, všem pořadatelům, kterých si moc 
vážíme, manželům Peškovým z rokytnického zámku za nádherné 
zahájení se vzpomínkou na pana Karla Gotta, panu starostovi Pet-
ru Hudouskovi za tradičně pěkné úvodní slovo.

A kdo nás podpořil a pomohl, abychom měli vše, co dělá pove-
denou akci povedenou?

Hanka Mihulková, Olinka Pleslová, Zuzka Soběslavová, Pavla 
Trejtnarová, Petra Klaclová, Luděk Kánský, Ruda Toman, Kája 
Gallová, Ruda Gallle, Dana Országhová, Kristina Smoláková, 
Jitka Korbelová, Martin Grund, Míra Saligr, Zdeněk Šimůnek, 
Jana Žížalová, Zdeňka Hubálková, Charlotte Trejtnarová, manželé 
Kuncovi, Exver Food Staré Ždánice, Alima Písečná.

Za hudební večer děkujeme Pavlu Janečkovi, Šárce Rozsívalo-
vé, Mírovi Kaláškovi, Mirečku Saligrovi, Berušce a Robátkovi.

Milí přátelé, jsme rádi, že jste. Za SK Wiyrhanea vj
Foto: L. Kánský, Ch. Trejtnarová

Výsledky dětských soutěží:
Jeď - veď – běž (soutěž dvojic):
1. Sára Lettrichová, Emilka Smoláková
    + Dorotka (Wiyrhanea)
2. Kačka Kánská, Radim Toman ml. + Berenika (Wiyrhanea)
3. Adélka Dušková, Vendula Dušková + Norman (Javornice)
4. Anička Kalášková, Anna Matyášová + Hvězda (Nekoř)
5. Agáta Klátová, Tereza Dočekalová + Sultán (Horní Rokytnice)
6. Maruška Koukolová, Tereza Dočekalová + Fanda (Wiyrhanea)

Jízda zručnosti:
1. Kačka Kánská - Dorotka (Wiyrhanea)
2. Emilka Smoláková – Sweet Skipper Jeane (Wiyrhanea)
3. Sára Lettrichová – Sweet Skipper Jeane (Wiyrhanea)
4. Adélka Dušková – Norman (Javornice)
5. Agáta Klátová – Sultán (Horní Rokytnice v O.h.)
6. Anička Kalášková – Hvězda (Nekoř)

Hubertova jízda 2019



*11. 7. 1901 Doudleby n. O.  V 19. 12. 1979 Rokytnice v. O. h. 
V prosinci je tomu čtyřicet let, co opustil tento svět malíř Jindřich 

Šimek, jehož život byl úzce spjatý s Rokytnicí. Požádali jsme jeho 
syna Petra Šimka, aby se s námi podělil o vzpomínku na tatínka. 

VZPOMÍNKA SYNA
Vážení čtenáři,
nebudu Vám psát o mém otci to, co jste si mohli přečíst již dříve 

v Horském kurýru nebo ve vydané monografii. Chci Vám jej při-
blížit jako člověka.

Můj otec byl umělec vskutku lidový, s velkým upřímným  
srdcem, kam se vešla láska k lidem, přírodě a všemu krásnému 
a bohulibému.

Přátelil se i s nejprostšími lidmi, zašel s nimi na pivko, fotil 
a koloroval jejich chaloupky a hlavně jim svou náladou a dobrosr-
dečnou povahou pomáhal léta nést břímě osudu.

Byl ve společnosti vždy vítán a oblíben, uměl skvěle vyprávět 
anekdoty a imitovat slavné lidi, zvláště Vlastu Buriana, s nímž se 
mnohokrát sešel ve společnosti.

Byl člověk upřímného charakteru, a proto neměl ani žádného 
nepřítele. Při cestách přírodou jsme museli dávat bedlivý pozor, 
abychom nešlápli na mravenečka, kytičku či nezlomili větvičku. 
Takovou měl lásku a ohleduplnost k přírodě.

Nejvíce však miloval své Orlické hory a učil to i nás, děti. Vždy 
říkával, že kdo chce Orlické hory malovat, ten je musí nejdříve 
milovat.

Proto na něj lidé, kteří ho znali, vzpomínají v dobrém a s obdi-
vem a láskou – jako já – jeho syn.                                Petr Šimek

 
Pozn. redakce: Petr Šimek žije v Praze a je věrným čtenářem 

Horského kurýra již několik let.

Jindřich Šimek, malíř Orlických hor

q Jindřich Šimek se svou vnučkou před rokytnickou farou, 
kde malíř strávil poslední část svého života.

q Portrét Karoliny Clam-
-Gallasové, Österreichis-
che Nationalbibliothek - 
Austrian National Library

q Relikviář Karoliny hra-
běnky Nostitz-Rieneck, 
rozené Clam-Gallas

Tajemství relikviáře
Karoliny hraběnky Nostitz−Rieneck

(*18. 12. 1798 - † 20. 2. 1863)
Karolina byla jedním z pěti dětí hraběte Kristiána Kryšto-

fa Clam-Gallase a Josefíny Clary-Aldringen, jejíž jméno jste 
mohli slyšet v souvislosti se skladbami Ludwiga van Beethove-
na. Některé jí totiž věnoval. Karolinin otec byl velkým obdivo-
vatelem a mecenášem umění. 

V roce 1818 se Karolina Clam-Gallasová vdala za Johanna 
Wenzela hraběte Nostitz–Rieneck (1791-1852), který převzal 
správu rokytnického panství v roce 1849, a to pouze na jediný 
rok. Po smrti byli oba uloženi do rodinné hrobky pod presbytá-
řem kostela Nejsvětější Trojice v Rokytnici v Orlických horách.

Bohužel vzhledem k opakující se přítomnosti vody v hrob-
ce byly rakve příslušníků rodu Nostitz ve velmi špatném stavu 
a ostatky Karoliny Nostitz musely být již v 90. letech minulého 
století exhumovány a pietně přemístěny do nové schránky. Při 
této události byla z rakve vyzvednuta dřevěná soška zpodobňu-
jící Pannu Marii s Ježíškem, která byla následně konzervová-
na a uložena do depozitáře, aby nedošlo k její další degradaci 
ve vlhkém prostoru. Ačkoli samotná budova kostela je církevní, 
pohřby v ní uložené podléhají režimu pohřebiště a jsou i s do-
provodnými předměty majetkem Města Rokytnice v O.h.

Madonka o rozměrech 125 x 45 x 35 mm je podle nejnověj-
ších poznatků kopií tzv. Hejnické Madony (Hejnice u Frýdlan-
tu, kostel Navštívení Panny Marie), kterou datujeme do 80. let 
14. století. Po formální stránce charakterizuje Hejnickou Ma-
donu esovité prohnutí štíhlé postavy a specifické řasení roucha. 
Polonahého Ježíška přidržuje na levém vysutém boku. V pravé 
ruce drží původně jablko, zde je však soška z rakve Karoliny 
Nostitz poškozena. Ježíšek sedí vzpřímeně v tříčtvrtečním na-
točení, v ručičkách svírá jablko. 

Zespodu v soklíku se nachází otvor o průměru 15 mm opatře-
ný zátkou, který mohl sloužit buď k uchování relikvie, či podle 
kunsthistorika Aleše Mudry pravděpodobněji k vložení auten-
tiky, certifikátu, že je kopie „pravá“. Zátku odborníci v oba-
vě, aby nebyl předmět poškozen, neotevírali a obsah dutiny 
tedy zůstává tajemstvím, stejně jako stáří rokytnické schránky.  
A. Mudra se přiklání k názoru, že soška skutečně pochá-
zí z doby života své majitelky, tedy z období první poloviny  
19. století. V budoucnu budeme iniciovat další průzkum, v úva-
hu připadá také dendrochrono-
logické datování či vytvoření 
digitální kopie díla. 

Tímto velmi děkuje-
me PhDr. Aleši Mudrovi, 
Ph.D. za identifikaci sošky 
a její dataci.

Aleš Mudra,
Pavla Skalická



Rokytnické kuchtění 7. ročník
Sponzoři a další lidičky, kteří pomohli s uskutečněním akce:
l Selka, a.s. Rokytnice v O.h.
l Kopeček Bartošovice - manželé Bukáčkovi
l Exver food Staré Ždánice a Maruška Horká
l Unilever food a Radka Plajerová
l Fostrade a Karel Hykyš, Martin Cvejn
l Vitana food a Lenka Němečková
l Vratislav Urbanec, Roman Mikulík
l Město Rokytnice, FrostFood Rokytnice
l Gemi Šumperk a p.Havelka
l Olinka Pleslová Slatina n.Zdobnicí
l BONNO gastro a p. Urbánek, CBA Nuget a p.Rožková
l Vlaďka Jiroutová, Zuzka Soběslavová
l Míra Rücker, Péťa Švach
l Míra Saligr, Šárka Rozsívalová
l Bidfood p.Onráš, p.Karel Mareš
l Cano a p.Papayová, GurmEko
l Luďa Kánský a Věrka Holubová
l Martin Ksandr
l A samozřejmě naše odborná porota: Gabča Špůrová
l Moc děkujeme! Holky ze školní jídelny

Výsledky všech kategorií

Poř. č.vzorku jméno body
1 13 Josef Němeček 207
2 10 Monika Fajtová 188
3 19 Maruška Rybková 157
4 14 Šárka Hemrlíková 150
5 17 Maruška Koukolová 143
6 15 Petra Klaclová 115
7 20 Marie Charvátová 99
8 11 Klárka Saligrová 77
9 8 Mirek Saligr 74
10 6 Švachovi 48

Výsledky salát

Poř. č.vzorku jméno body
1 20 Josef Němeček 243
2 11 Ivan Tuhárský 239
3 14 Tadeáš Resler 237
4 17 František Koďousek 224
5 4 Stańa Raduch 202

Výsledky utopenec

Poř. č.vzorku jméno body
1 11 Daniela Syrová 182
2 15 Koňařky 134
3 20 Johanka Michaličková 128
4 9 Libor Charvát 103
5 18 Jana Kreibichová 95
6 6 Švachovi 94
7 3 Lucie Fajtová 91
8 5 Tonda Hemrlík 90
9 17 Marie Charvátová 89
10 1 Klárka Saligrová 88
11 13 Jarda Novák 76
12 4 Tadeáš Resler 70
13 19 Koukol Junior 27

Výsledky závin

Výsledky – odborná porota
Salát: 

1. Petra Klaclová 
2. Monika Faitová 

3. Maruška Koukolová 
 

Závin: 
1. Johanka Michaličková 

2. Koňařky 
3. Libor Charvát 

 
Utopenci: 

1. Josef Němeček 
2. František Koďousek 

3. Ivan Tuhárský
Foto: L. Kánský



Sdružení Neratov – Chráněné dílny Kopeček 
srdečně zvou na

tradiční vánoční řemeslný jarmark
v Bartošovicích v Orlických horách

Ukázky tradičních řemesel, občerstvení,              
vánoční dobroty a tradiční česká zabijačka

od 10:00 do 17:00 hod.

Program: 
10:00 Požehnání řemeslníkům

11:00 Muzicírování se Sborem z hor

Prodej výrobků držitelů certifikátu 
„Orlické hory- originální produkt“

Od 10:00 do 16:00
Den otevřených dveří v Základní škole speciální Neratov (300 m od Kopečku)

Od 16:00
Koncert z cyklu Advent mezi horami v místním kostele (600 m od Kopečku)

žAluZIe KRčMář
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077
Mobil:  602 412 012
Privat:  
465 612 602

564 01 žAMBeRK
SNP 1348

2. místo z okresního Závodu požárnické všestrannosti
… a další úspěchy družstev mladých hasičů v podzimní sezóně

Prvním zářijovým dnem začala mladým hasičům nová závodní 
sezóna 2019-20. V podzimní části nás vždy čekají Závody požár-
nické všestrannosti. 

První se uskutečnil v sobotu 14.9. v Lukavici u Rychnova. Jed-
nalo se o netradiční pojetí branného závodu. V kategorii Mladší 
Rokytnici reprezentovaly dvě hlídky, které obsadily 25. a 6. místo 
z 28 hlídek. V kategorii Starší se dařilo více, první hlídka vybojo-
vala 23. místo a druhá hlídka si domů dovezla medaili za 3. místo 

MLADÍ HASIČI V ROKYTNICI

z 31 hlídek. Druhou medaili dovezla hlídka dorostenců za 2. místo 
z 8 hlídek. Navíc jsme zapůjčili Báru do družstva ze Skuhrova, se 
kterým vybojovala 26. místo v kat. Mladší.

Podzimní sezóna pokračovala závodem v Černovíru, který se 
konal v sobotu 21.9. Na soutěž jsme se vydali s 11 závodníky, 
ze kterých jsme postavili 2 hlídky čistě rokytnické a 1 hlídku se-
stavenou z naší závodnice a závodníků různých sborů (Dvořisko, 
Bučina, České Petrovice, Lichkov). Hlídka našich závodníků kat. 
Mladší si doběhla pro 12. místo z celkového počtu 42 hlídek. Dru-
há hlídka kat. Mladší, která byla sestavena ze závodníků 5 sborů, 
obsadila 36. místo ze 42 hlídek. A rokytnická hlídka kat. Starší 
vybojovala 30. místo ze 44 hlídek.

Poslední přípravný závod se uskutečnil v sobotu 28.9. v Tate-
nici. Rokytnici reprezentovaly celkem 4 hlídky – 2 kat. Mladší  
a 2 kat. Starší. Soutěž byla menšího rozsahu a celkem se zúčast-
nilo pouze 20 hlídek – my jediní z jiného okresu než ústeckého. 
Nejlépe si od nás vedla hlídka kat. Mladší, které chyběl jen kousek 
k vítězství, a umístila se na druhém místě z 8 hlídek. V kat. Starší 
se naše hlídka zastavila pod stupni vítězů a vybojovala 4. místo. 
Druhé družstvo kat. Starší obsadilo 8. místo ze 12 hlídek a zbylé 
družstvo kat. Mladší si dovezlo až poslední 8. místo.

V sobotu 5. října 2019 mladí hasiči absolvovali poslední  
a zároveň nejdůležitější Závod požárnické všestrannosti – zahajo-
vací závod Okresního kola Hry Plamen. Celý den nás provázelo 
opravdu silně deštivé počasí. Družstvo kat. Mladší, které bylo slo-
ženo převážně z těch nejmenších Soptíků, se umístilo na suprovém 
12. místě z celkového počtu 26 družstev. Kategorii Starší se dařilo 
ještě více a pouze o chlup jim uteklo absolutní vítězství soutěže, 
a tak si domů odvezli 2. místo z 27 družstev. Naši závodníci bojo-
vali i v kat. Dorostu, zde se Libuše Čtvrtlíková a Klára Hanušová 
umístily na 1. místě, bohužel byly jediné závodnice ve svých ka-
tegoriích. Alice Horáková obsadila 2. místo z 2 závodnic a Aleš 
Vladyka též 2. místo, avšak ze 4 závodníků. Eliška Dušková, která 
závodila za družstvo dorostenek z Černíkovic, si dovezla 1. místo 
z 6 družstev.

Před těmito hlavními závody v Křovicích jsme absolvovali již 
zmíněné 3 přípravné závody a trénovali jsme 2x týdně, což se nám 
vyplatilo. Dosažené výsledky nám poskytly dobrý základ pro jarní 
část Hry Plamen. 

Všem mladým hasičům DěKUJEME za reprezentaci našeho  
rokytnického sboru.                 Libuše Čtvrtlíková, Jakub Zimmer



V zimních měsících leden až duben jsme 1x týdně trénovali 
v rokytnické hale ZŠ. Během těchto měsíců jsme hráli okresní 
zimní halovou ligu v kategorii mladších žáků a žákyň, ve které 
startovalo osm týmů z okresu Rychnov nad Kněžnou. V tomto ob-
dobí jsme odehráli také samostatné halové turnaje ve všech kate-
goriích: mladší přípravky, starší přípravky, mladších žáků a mužů. 
Ve všech těchto halových turnajích hráli za naše týmy jak chlapci, 
tak i dívky. V dubnu jsme již trénink přesunuli na venkovní měst-
ské fotbalové hřiště. Začala nám jarní sezona venku. V okresním 
přeboru mladších žáků a žákyň okresu Ústí nad Orlicí jsme sehráli 
celkem devět zápasů a v tabulce jsme skončili na 5. místě z deseti. 
V kategorii předpřípravek naše nejmenší děvčata a chlapci sehráli 
na okrese Ústí nad Orlicí celkem šest turnajů a celkově skončili 
na 2. místě. Zápasů a turnajů se v jarní části zúčastňovalo 15 až 20 
našich hráčů a hráček. Začátkem července se náš tým žen zúčastnil 
tradičního ženského turnaje v Sázavě a z deseti týmů vybojoval  
5. místo. Přes velké školní prázdniny jsme netrénovali. 

Trénovat jsme začali poslední týden v srpnu. V září se už roz-
jeli podzimní venkovní soutěže. Na podzim 2019 jsme odehráli 
pět turnajů OP RK předpřípravek v okrese Rychnov nad Kněžnou 
a z osmi účastníků jsme skončili na 2. místě. V kategorii OP RK 
mladších žáků startovalo devět týmů a po osmi odehraných zápa-
sech jsme na 6. místě. Kategorii OP RK starších žáků hrálo osm 
týmů a po odehrání sedmi zápasů jsme také na 6. místě. Po skon-
čení podzimních soutěží v listopadu jsme tréninky opět přemístili 
do rokytnické haly ZŠ a připravujeme se na halovou zimní sezonu. 
Budeme hrát okresní halovou ligu předpřípravek, mladších přípra-
vek a mladších žáků. Po novém roce budeme pořádat každoroční 
halový turnaj mužů a mládež se zúčastní všech halových turnajů 
až do dubna, kdy začne jarní sezona venku 2020. 

Děkuji všem trenérům, asistentům a hlavně rodičům všech dětí 
za práci a pomoc v celém soutěžním roce 2019.

Touto cestou bych chtěl za všechny rokytnické fotbalisty a fot-
balistky poděkovat hejtmanovi Královéhradeckého kraje Jiřímu 
Štěpánovi z ČSSD za zprostředkování a přidělení dotace z kraj-
ských peněz, na nové kabiny a sprchy na dnes již městském fotba-
lovém stadionu. Děkujeme.                                    Jaroslav Unger

Viking Union Rokytnice v roce 2019

q Vpředu zleva leží: Johanka Michaličková, Kamilka Jiráto-
vá. Zleva klečí: Anetka Potůžníková, Johan Sommer, Ni-
kolka Jirátová, Eliška Kautová. Zleva stojí: Jonny Nguyen, 
Jan Richard Fígl, Tomáš Kaute, Liliana Moudrá, Magdaléna 
Fíglová. Zleva stojí trenéři: Čtvrtlíková Denisa, předseda 
klubu Jaroslav Unger, Nikola Moudrá

q Vpředu leží zleva: Robin Kaute, Trenér Roman Moudrý, 
Jan Kopřiva. Zleva klečí: Martin Kaute, Hana Ungerová, 
Pavel Valášek, Vojtěch Forche, Břetislav Fígl, Václav Hor-
ský, Josef Kaute, Kamila Čtvrtlíková. Zleva stojí: Jakub 
Martin Brokeš, Vojtěch Veverka, Natálie Hynková, Karolína 
Kubečková, Aneta Moudrá, Tomáš Horský, Sabina Plašilo-
vá, Lenka Nimrichtová. Vzadu stojí: předseda klubu Jaro-
slav Unger

FG NR má za sebou další ročník ligy, byl to již 4. ročník, jehož 
ukončení se konalo 11. - 13. října 2019 ve Fotbalparku Dymník, 
kde proběhlo poslední kolo ligy, jehož součástí byl i galavečer 
ČFGA s vyhlášením výsledků za rok 2019. 

Naši hráči odehráli 9 ligových kol na hřištích po celé repub-
lice (Praha, Rybí, Rakovník, Litomyšl, Rakovník, Hluboká n.V., 
Nebeská Rybná, Rumburk a Liberec). Bohužel se jim nepodaři-
lo obhájit prvenství v kategorii týmy. V letošním roce se umístili 
na čtvrtém místě. Což při nově vznikajících týmech je dobré umís-
tění. I tak jsme však vavříny sklízeli.

V nově vzniklé kategorii „Doubles“ byl nejlepším hráčem vy-
hlášen Jan Jirout. V kategorii junior na prvním místě Michal Ma-
reš.

Celkové výsledky 1. ligy ČFGA 2019
Muži: 1. Štverák T. - Interobal Plzeň, 2. Jurajda L. - Scorpions 

Rumburk, 3. Neumann T. - De-fect Praha, .....  8. Štěpánek Roman, 
12. Levý A., 14. Jirout J., 18. Mareš P., 28. Levý L., 48. Levý 
D., 68. Valášek M., 75. Štěpánek Radek,   80. Štěpánek Radim,  
86. Mareš M., 97. Saligr M. - všichni FG Nebeská Rybná.

Ženy: 1. Dobešová L. - Slavia Praha, 2. Hanousková L. -Scorpi-
ons Rumburk, 3. Strnadová L. - Slavia Praha, ..... 22. Saligrová D., 
19. Pokorná J., 28. Motyčáková I. - všechny FG Nebeská Rybná

Týmy: 1. Interobal Plzeň, 2. FG Scorpions RUMBURK, 3. At-
lantik Rakovník, 4. FG Nebeská Rybná „A“  

Double: 1. Jirout J. – FG Nebeská Rybná, 2. Jurajda L. - Scor-
pions Rumburk, 3. Jílek J. - Rakovník

Děti: 1. Mareš M. - FG Nebeská Rybná, 2. Šnídl V. – Rakovník,    
3. Žemlička J. - Rakovník

FOTBALGOLF FG NEBESKÁ RYBNÁ



Poprvé se naši hráči vydali i na světové turnaje v Rakousku, Ně-
mecku a Španělsku. Nevedli si špatně. V Německu vyhrál dětskou 
kategorii Michal Mareš ve hře na jamky, ve Španělsku hrál dvě ka-
tegorie: junior, muži. Překvapivě se mu podařilo vyhrát v kategorii 
junior. V mužích se umístil na 29 místě.

Letošní rok se odehrálo druhé kolo mistrovství škol. Velké po-
děkování patří naší škole za výbornou spolupráci a podporu.  ZŠ 
Rokytnice v O.h. , se umístila v kategorii 5. – 6. třída na prvním 
místě viz článek na školním webu ze dne 20.9.2019 a v Horském 
kurýru 10/2019.                                                               Jan Jirout

Mini rozhovory s vybranými hráči, kteří podzim 2019 absolvo-
vali v „cizích“ klubech. Zeptali jsme se na hodnocení letošního 
podzimu.

Michal Mareš a Pavel Helásek, ve službách mladších žáků  
FC Spartak Rychnov n.Kn., stroze konstatovali: „Nebavilo nás do-
jíždění. Byli dobří i špatní rozhodčí. Podzimní sezóna byla dobrá. 
Hráli jsme dobře i špatně.“ A postavení v tabulce? „Tak akorát.“ 
Člověk si hned udělá jasný obrázek. Kluci do hodnocení zohlednili 
i počasí a nezapomněli na své fanoušky (rodiče). Podpora z jejich 
strany byla skvělá. Z mého osobního pohledu rozhodně Rychnov 
patří do top klubů na okrese. Svědčí to i o konkurenci v klubu i po-
čtu týmů v kategorii. Jako jediný okresní tým si může dovolit tým 
v kraji. Dokládá to i herní styl, kterým se prezentují. Podle toho 
je přizpůsobeno i množství tréninkových jednotek. A prosadit se 
v klubu je náročné.

Marek Soběslav, ve službách starších žáků TJ Baník Vam-
berk: „Výsledkově je to špatné, nedaří se získávat body.“ Marek si 
na kolektiv nestěžuje, ale scházejí se na zápasy jen tak tak (do po-
čtu). Rád vyhrává, proto by rád na jaře získal s klubem mnohem 
více bodů. Ve výhrách vidí i to, že by se vrátili hráči, kteří jsou 
častými prohrami znechuceni. „Jo,“ Marek typicky zakončil svůj 
rozhovor.

Jiří Soběslav a Daniel Koniček, ve službách dorostu TJ Ba-
ník Vamberk: Oba dva hodnotí přestup kladně. „Díky dobrému 
kolektivu a trenérům jsme zatím na 3. místě,“ vypočítává Jiří 
a umístění v tabulce bere jako úspěch. „Dost se mi tu líbí.“ Dan 
hodnotí kolektiv ještě ve větších superlativech. Hovoří o tom, že 
ve vambereckém dorostu je neuvěřitelná parta! „Tak doufáme, že 
to s ní někam dokopem.“ Kam? Bůh ví. Kaňkou na podzimu je 
samozřejmě dojíždění. „Je to trochu obtížnější, co se týče spojů,“ 
rekapituluje Jiří.

Poznámka předsedy klubu: Na rozdíl od předchozích dvou se-
zón jsme se rozhodli upustit od souklubí s kluby TJ Baník Vam-
berk a FC Spartak Rychnov z ekonomických důvodů. Podíl na do-
pravách po kraji byl pro náš roční rozpočet velmi zatěžující. Aby 
se hráči mohli nadále rozvíjet ve vyšších kategorií, podpořili jsme 
jejich přestupy (na dohodu) do zmíněných klubů. Bez podpory je-
jich rodičů by to nebylo možné. Tímto jim z mé strany patří velký 
dík, protože jsem si vědom toho, že doprava na tréninky a zápasy 
je časově velmi náročná. Hráče nadále průběžně monitorujeme. 
Až budou chtít, mohou se kdykoli vrátit do svého mateřského klu-
bu. Vydají-li se cestou „vyššího“ fotbalu, budou mít naši podporu 
i nadále.

Pavel Koukol

Legionáři
1. FC Rokytnice

Všimli jsme si...

Od 15. listopadu 2019 byla zrušena sběrná místa odpadů na  
parkovišti u Konzumu a na parkovišti Panské Pole. Důvodem zru-
šení bylo přemnožení hlodavců a velký nepořádek. Občané a re-
kreanti, kteří řádně platí poplatky za odpady Městskému úřadu 
v Rokytnici, mohou odpad odkládat do Sběrného dvora.           ZS

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE

1. s recepty
2. koření
3. lanýže
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Myslivecký spolek Orlické hory - Rokytnice v Orlických horách
Vás zve na tradiční

mys   ivecký 

10. ledna 2020 
Klub Rokytnice v Orlických horách
Začátek 20:00 hodin
Hudba MEMORY  Doprovodný program  Myslivecká kuchyně  Tombola

Vstupné 100,- Kč


